
  

Sammanträdesprotokoll 
2025-04-23 

 

Fritidsnämnden 

Tid: Onsdagen den 23 april 2025 kl. 13:15-17:10 

Plats: Esplanaden, Länken 3 trappor, Stadshuset 

Beslutande: Ari Leinonen (S), ordförande 
Joline Göttfert (M), vice ordförande 
Sylvi Lundberg (S), tjänstgörande ersättare för Åsa Heikka (S) 
Bengt Holm (S) 
Olivia Lundgren (S) 
Anders Hägglund (S) 
Roger Persson (M) 
Christer Lindvall (M) § 23-28 
Lennart Arvidsson (V) 
Solveig Granberg (C) 
Johan Asplund (MP) 
Malin Forss (C), tjg. ersättare för Christer Lindvall (M) § 22 

Övriga deltagare: Se sidan två 

Utses att justera: Joline Göttfert (M) 
  

 

Sekreterare: Digital signatur      §§ 22-28 

 Elisabeth Anttu 

 

Ordförande: Digital signatur    

 Ari Leinonen (S) 

 

Justerare: Digital signatur    

 Joline Göttfert (M) 

 

 

 BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
Organ: Fritidsnämnden 

Sammanträdesdatum: 2025-04-23 

Anslaget har satts upp: 2025-04-29 

Anslaget tas ner: 2025-05-21 

Förvaringsplats: Fritidsförvaltningen, Umeå kommun 

Underskrift: Digital signatur  
 Elisabeth Anttu
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Övriga deltagare 

 

Ej tjänstgörande ersättare 

Tilda Säfvenberg (S) 

Tommy Udd (S) 

Astrid Gustavsson (S) 

Rebecca Lagerstedt (V) 

Malin Forss (C) § 23-28 

Urban Wikman (L) § 22-26, del av § 27 

Robert Barkéus (KD) 

 

 

Tjänstemän 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 

Åsa S Boman, verksamhetschef 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Matilda Tapani, verksamhetschef 

Monia Sundelin, controller 

Björn Söderbäck, HR-chef § 22-26, del av § 27 

Liselotte Rehn, HR-strateg § 22-26, del av § 27 

Ida Odeblom, fritidskonsulent § 22-24 

Sara Stenberg, kommunikatör 

Seth Åberg, strategisk utvecklare del av § 27 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

 

 

Övriga 

Johanna Vilhemsson, VD Idrottsservice del av § 27 
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§ 22 
Diarienr: FN-2025/00006 

Val av justerare, godkännande av dagordning och 

fråga om jäv 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Joline Göttfert (M). 

 

att godkänna sammanträdets dagordning med tillägg av två övriga frågor 

från Johan Asplund (MP) respektive Ari Leinonen (S). 

 

att till protokollet notera att ingen person är jävig. 

Ärendebeskrivning 

Eventuella ändringar i nämndens föredragningslista noteras. En jävig 

person får varken delta i handläggningen av ärendet eller närvara vid 

nämndens hantering av ärendet. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 
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§ 23 
Diarienr: FN-2025/00022 

Stöd till anläggningar, investering 2025 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att fördela Stöd till anläggningar med inriktningen investering enligt 

bifogad bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Investeringsstödet syftar till att skapa förutsättningar för nybyggnad och 

reparation av föreningsägda lokaler och anläggningar. Prioriterade 

områden är bland annat miljöförbättringar, energisparåtgärder, 

tillgänglighet, utveckling av barn- och ungdomsverksamhet samt ökat 

nyttjande av lokal och anläggning. 

 

Budgeten för 2025: 1 980 593 kr 

I förslaget fördelas: 1 860 863 kr 

Beviljat på delegation: 79 770 kr 

Kvar att fördela: 39 960 kr 

Beslutsunderlag 

Bilaga FN Stöd till anläggningar, investering  

Beredningsansvariga 

Ida Odeblom, fritidskonsulent 

Beslutet ska skickas till 
Sökande föreningar 
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§ 24 
Diarienr: FN-2025/00021 

Årlig uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete 

2024 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet för 

2024 samt handlingsplan för aktiva åtgärder. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsförvaltningens systematiska arbetsmiljöarbete och arbetet med lika 

rättigheter och möjligheter har under 2024 bedrivits med systematik i 

verksamheterna. Inom fritidsförvaltningen råder generellt en god 

arbetsmiljö och arbetet sker med god systematik. 

 

Det som arbetet med aktiva åtgärder för lika rättigheter och möjligheter 

har gemensamt i samtliga verksamheter är att kunskapsnivåerna ytterligare 

kan höjas för att skapa en bredare kunskapsbas och därmed en förbättrad 

förståelse för lika rättigheter och möjligheter. 

 

Det partsgemensamma arbetet med uppföljningen av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet har skett enligt rutinen ”Gemensamt processflöde för 

organisatorisk och social arbetsmiljö, årlig uppföljning av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet och aktiva åtgärder”. Arbetet har inramats av goda och 

givande dialoger. Arbetssättet har uppskattats av båda parter. 

Beslutsunderlag 

Rapport Årlig uppföljning 2024 Systematiskt arbetsmiljöarbete och Aktiva 

åtgärder 

Resultat Årlig uppföljning 2024 Systematiskt arbetsmiljöarbete och Aktiva 

åtgärder 

Handlingsplan systematiskt arbetsmiljöarbete och aktiva åtgärder 
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Beredningsansvariga 

Björn Söderbäck, HR-chef 
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§ 25 
Diarienr: FN-2024/00033 

Fritidsnämndens sammanträdestider 2025 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att ändra tid för fritidsnämndens sammanträde i oktober till tisdag 28 

oktober kl. 13.15. 

Ärendebeskrivning 
Fritidsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 2024-05-22 att sammanträdet 

i oktober skulle äga rum onsdag 22 oktober kl. 13.15. Tiden sammanfaller med 

ICLD-projektets resa till Sydafrika. Förvaltningen föreslår därför att 

sammanträdet flyttas till tisdag 28 oktober kl. 13.15. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Kommunikationsavdelningen 

Sara Nordström och Lina Renfors 

Fritidsnämndens ledamöter och ersättare 

Berörda tjänstepersoner 
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§ 26 
Diarienr: FN-2025/00005 

Kurser och konferenser 2025 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att Ari Leinonen (S), Rebecca Lagerstedt (V), Solveig Granberg (C) och 

Anders Hägglund (S) deltar på Umebrå forum 13 maj. Robert Barkéus (KD) 

utses till reserv. 

Ärendebeskrivning 

Umebrå forum är en mötesplats som Umeå kommun arrangerar två gånger 

per år. Målet med forumet är att ge utrymme för bred kunskapsöverföring 

och informationsspridning i brotts- och drogförebyggande arbete. 

 

Till forumen bjuds både offentliga och ideella aktörer in. Gemensamt är att 

de deltar i brotts- och drogförebyggande arbete på något sätt.  

 

Umebrå vill ta del av de medverkande organisationernas kunskap och 

erfarenheter och ge input till polis, kommun och region, så att Umebrå 

bättre kan bidra till att öka tryggheten och minska brottsligheten i Umeå. 

 

Vårens Umebrå forum arrangeras tisdag 13 maj kl. 08.30-12.00 på hotell 

Scandic Plaza, Storgatan 40 i Umeå. Kaffe finns från kl. 08.00. 

 

Temat för forumet denna gång är: Förebyggande och tillitsskapande – i 

Europas minst religiösa och mest mångreligiösa land och innehållet och 

föreläsarna beskrivs enligt nedan. 

 

Sverige är ett av världens mest sekulariserade länder och sedan en tid 

också ett av Europas mest mångreligiösa länder. Det ställer svenska 

myndigheter och kommuner inför stora utmaningar, men också nya 

möjligheter. De demografiska förändringar Sverige har genomgått innebär 

inte minst växande kunskaps- och samverkansbehov. 

 



Sida 9 av 16 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Fritidsnämnden 2025-04-23 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Vårens Umebrå forum kommer att fokusera på det mångreligiösa Sverige 

och om vad som behövs för att skapa ett effektivt brottsförebyggande 

arbete. Syftet är att skapa en handgriplig uppstart av tillitsskapande och 

brottsförebyggande samverkan mellan de lokala trossamfunden och 

kommunen. 

 

Dagen utgår från IMS (Institutet för forskning om mångreligiositet och 

sekularitet vid Södertörns högskola) modell Tillit och trygghet i 

lokalsamhället som bygger på empirisk forskning om vilka omständigheter 

som skapar bäst förutsättningar för att hantera tillitskriser och förebygga 

brottslighet på lokal nivå. Fokus kommer inte att ligga på det religiösa 

innehållet utan utgår ifrån en pragmatisk hållning med betoning på sociala 

aspekter. Under dagen varvar vi föreläsningar med dialog. Vi delar 

erfarenheter och utforska samarbetsytor med inspel från föreläsarna 

Simon Sorgenfrei och David Thurfjäll. 

 

Simon Sorgenfrei är professor i religionsvetenskap och föreståndare för 

IMS. Han är en av Sveriges ledande forskare om islam och muslimer i 

Sverige. Simon Sorgenfreis forskning har huvudsakligen behandlat samtida 

och historisk islam och flera av hans projekt har rört religion och migration. 

Ett flertal studier har behandlat islams etablering och organisation i 

Sverige. Sorgenfrei har också skrivit om andra religiösa minoriteter från 

Mellanöstern och deras etablering i Sverige under senare decennier. 

 

Simon har omfattande erfarenhet av undervisning och fortbildning om 

islam och det mångreligiösa samhället samt om frågor som rör religion och 

migration. Han har hållit utbildningar för kommuner, myndigheter och 

organisationer runt om i landet. 

 

David Thurfjell är professor i religionsvetenskap och forskningsledare vid 

IMS. Han en av Sveriges ledande forskare om religion och sekularisering i 

Sverige. David Thurfjell har i sin forskning intresserat sig dels för islam – 

både som svensk minoritetsreligion och som majoritetsreligion och politisk 

ideologi i Mellanöstern – dels för sekularisering inom den svenska 

majoritetskulturen. Thurfjell har i sin forskning belyst dessa grupper från en 

rad olika historiska och samhällsvetenskapliga perspektiv. Han har också 
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skrivit om religion bland romer. För närvarande leder han ett projekt om 

sekularisering bland svenskar med muslimsk familjebakgrund. 

 

David har stor erfarenhet av undervisning och fortbildning om religion och 

sekularisering i Sverige. Han anlitas regelbundet som föreläsare av olika 

organisationer och myndigheter och har bland annat fortbildat personal 

inom polisen, försvaret, säkerhetspolisen, migrationsverket och regeringen. 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Nämndsekreteraren anmäler deltagare enligt beslut 
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§ 27 
Diarienr: FN-2025/00003 

Information och rapporter april 2025 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsdirektören informerar 

• Elitidrottskrav på anläggningar 

I februari var fritidsdirektören på ett möte i Stockholm med SKR 

(Sveriges Kommuner och Regioner), ett antal kommuner och olika 

specialförbund. Ett nytt möte planeras till hösten för att få i gång en 

dialog om elitidrottskrav på anläggningar. 

• Ersmarksberget 

Enligt en överenskommelse med Umeå kommun läggs jordmassor från 

järnvägsbygget mellan Umeå och Dåva till grund för ett kommande 

sport- och fritidsområde på Ersmarksberget. Det har visat sig att 

massorna längs bygget innehåller stora mängder av svalehaltig 

sulfidjord och en utredning pågår om det är möjligt att bygga en arena 

på platsen. Umeå kommun har option på att arrangera SM-veckan 

vinter 2029 med avsikten att längdskidtävlingarna avgörs på 

Ersmarksberget. I dagsläget finns det dock en osäkerhet kring platsen 

på Ersmarskberget  på grund av sulfidjorden. 

• SM-veckan vinter 2026 

Det är nu klart vilka idrotter som deltar på SM-veckan vinter i Umeå 

2026. 

 

Övrig fråga 

Johan Asplund (MP) – Fotbollshall. Förra nämnden fick förvaltningen i 

uppdrag att ta fram en analys över lokalbehovet för fotbollen. Hur går det 

med analysen av själva behovet? 

Stefan Hildingsson beskriver att förvaltningen arbetar med uppdraget. 

Fotbollsalliansen har engagerat sig i frågan vilket gått att läsa om i media. 
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Årsrapport Fritidsbanken 2024 

Fritidsbanken har ett offentligt idéburet partnerskap (IOP) med 

fritidsnämnden som ansvarig nämnd. Johanna Vilhelmsson, VD 

Idrottsservice, avlägger rapport om Fritidsbankens verksamhet i Umeå 

under 2024. 

 

Nämnden får först se utdrag ur en film från Myndigheten för ungdoms- och 

cilvilsamhällesfrågor där Umeås verksamhet om utlån av 

parasportutrustning finns med. Under 2024 har Fritidsbanken har haft 

182 686 utlån och 83 personer sysselsatta. Under sommarlovet hade 

Fritidsbaken för första gången feriearbetare under alla tre ferieperioderna. 

Fritidsbanken har haft samverkan med 44 skolor, 39 st. i Umeå kommun 

och övriga med skolor i kranskommuner. 

 

Under 2024 har Fritidbankens verksamhet ökat mycket för event och 

skollån medan butiken börjar ha nått sitt maxtak. Johanna Vilhelmsson 

visar också utlån från butiken på Ålidhem per stadsdel där det framgår att 

de flesta som lånar bor i närområdet. Fritidsbankens största begränsning är 

utrymmesbristen och en utmaning är att få plats med 

parasportutrustningen som idag förvaras på Dragonskolan. Johanna 

Vilhemsson lyfter även värdet av att ha ett IOP med Umeå kommun för att 

kunna arbeta mer långsiktigt med sin verksamhet. 

 

Resultaten i rapporten Unga 24 med fokus på fritidsfrågor 

Seth Åberg, strategisk utvecklare, redogör för resultaten av 

enkätundersökningen Unga 24. Enkäten innehåller ca 70 frågor och 

genomförs vartannat är i Umeå kommun. Den riktar sig till alla ungdomar 

på högstadiet och gymnasiet och svarsfrekvensen var denna gång ca 75 %. 

Syftet är att stärka ungas röst och delaktighet, ge en nulägesbild av hälsa 

och välmående, identifiera förbättringsområden och följa upp social 

hållbarhet och Agenda 2030. Seth Åberg går igenom utfallet med speciellt 

fokus på fritidsfrågor där det bl a framgår att andelen som är med i 

fritidsaktiviteter tillsammans med andra minskat sedan förra mätningen 

2022. 
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Stöd till lokalhyra 

Monica Svonni, verksamhetschef Föreningsbyrå/stab, redogör för 

regelverket för stöd till lokalhyra. Syftet med stödet är att stötta föreningar 

utifrån deras behov av lokaler för barn- och ungdomsverksamhet t ex i de 

fall där kommunen har svårt att erbjuda lämpliga lokaler. Förvaltningen har 

upptäckt att felaktigt belopp utbetalats i ett fall och har efter det sett över 

rutinerna för handläggning av bidrag. 

 

Övrig fråga 

Joline Göttfert (M) – Uppföljning. Med anledning av fel som upptäckts – 

Hur arbetar vi framåt för att liknande saker inte händer igen? 

Stefan Hildingsson går igenom de åtgärder som förvaltningen vidtagit för 

att säkerställa korrekt hantering i enlighet med fattade beslut och gällande 

regelverk. 

 

Utredning externförhyrningar 

För några år sedan fick nämnden ett uppdrag från kommunfullmäktige, 

uppdrag 35, som handlade om att analysera nämndens kostnader för 

anläggningar (egna som förhyrda). Förvaltningen har fortsatt arbetet med 

att löpande se över avtal för lokaler och anläggningar. Monica Svonni 

informerar om att det pågår en omförhandling av ett hyresavtal med en 

förening. 

 

Redovisning av föreningsstöd 2024 

Monica Svonni går igenom Umeå kommuns stöd till föreningslivet 2024. I 

Umeå kommuns föreningsregister fanns ifjol 896 registrerade föreningar av 

vilka 538 st. uppfyllde de grundläggande kraven för att vara 

bidragsberättigade. Den totala budgeten för föreningsstöd för 

fritidsnämnden, kulturnämnden och individ- och familjenämnden uppgick 

till 51 mnkr och ansökt belopp var 60 mnkr. Totalt inkom 790 ansökningar 

varav 51 st. inte beviljades. Antalet unika föreningar som beviljades stöd 

var 369 st. 

 

Ett av föreningsstöden utgör aktivitetsstöd ungdom. Antalet 

deltagartillfällen var ca 935 000 st. Beviljat belopp uppgick till 13,7 mnkr 

som 121 unika föreningar delade på. Aktivitetsstödet nådde 66 % av alla i 

åldern 7-20 år. Andelen unika flickor uppgick till 45 %. Monica Svonni 
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avslutar med att gå igenom stöd till gratis lovaktiviteter, Umeå växer tryggt 

och säkert och övriga stöd inom Umeå kommun samt hur förvaltningen 

arbetar med kontroll och fördjupade granskningar. 

 

”Umeå Summer Zone” 

Monica Svonni och Matilda Tapani informerar om Uppsala Summer Zone 

som erbjuder gratis aktiviteter för alla åldrar på Studenternas bandyplan. 

Planering pågår för att starta en liknande verksamhet i mindre skala 

sommaren 2025 i Umeå på Nydalaområdet. Om det faller väl ut är tanken 

att utöka verksamheten till sommaren 2026. Syftet är att skapa en trygg 

och inkluderande aktivitetsyta för alla åldrar, att erbjuda en samlad plats 

meningsfulla sommarlovsaktiviteter och engagera lokalsamhället genom 

samarbete med föreningar, organisationer och företag. 

 

Övrig fråga 

Ari Leinonen (S) – Inbjudan till Ume Flyers gala 9 maj. Ari Leinonen 

förmedlar inbjudan till fritidsnämnden. Nämndsekreteraren tar emot 

anmälningar och skickar in dem till Ume Flyers. 

Beslutsunderlag 

Unga 24-rapporten 

Umeå kommuns stöd till föreningslivet 2024 

Beredningsansvariga 

Monica Svonni, verksamhetschef 

Matilda Tapani, verksamhetschef 

Stefan Hildingsson, fritidsdirektör 
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§ 28 
Diarienr: FN-2025/00004 

Anmälningsärenden/delegationsbeslut april 2025 

Beslut 

Fritidsnämnden beslutar 

 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut och anmälningsärenden 

för april 2025. 

Ärendebeskrivning 

Delegationsbeslut 

Fritidsdirektör 

Delegationsbeslut 2025-04-07: Lokalstöd Bowling, dnr: FN-2025/00007-3 

 

Föreningsbyrån 

Anmälningsärenden april, dnr: FN-2025/00004-12 

 

Anmälningsärenden 

Personuppgiftsincidenter 

Under perioden 2025-01-01—03-31 har inga händelser inrapporterats, dnr: 

FN-2025/00004-13 

 

Allmänna ärenden 

Kommunfullmäktiges (KF) beslut 2025-02-24 § 40, ”Motion 7/2024: 

Utveckla och utöka Fritidsbankens verksamhet i Umeå; Lennart Arvidsson 

(V)”, dnr: FN-2024/00019-4 

 

Kommunstyrelsens (KS) beslut 2025-03-18 § 42, ”Riktlinje för kredit- och 

kravverksamhet”, dnr: FN-2025/00002-49 

 

KS beslut 2025-03-18 § 43, ”Kommunstyrelsens delegationsordning”, dnr: 

FN-2025/00002-50 

 

Tekniska nämndens beslut 2025-03-20 § 32, ”Utredning Fotbollstält”, dnr: 

FN-2024/00021-30 
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KFs beslut 2025-03-31 § 63, ”Revidering av reglemente för styrelse och 

nämnder”, dnr: FN-2025/00002-67 

 

Kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskotts beslut 2025-04-08 § 130, 

”Ekonomisk rapport januari-februari 2025”, dnr: FN-2025/00010-4 

Beredningsansvariga 

Elisabeth Anttu, nämndsekreterare 

 
 

 

 


